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第十屆寧波緊固件、零部件及

製造裝備展已於4月18-20日於寧波

國際會議展覽中心盛大展出，此次

展會秉承以往的資源與經驗，共吸

引了338家廠商展出近538個攤位，

其中機械展商約佔70%以上、緊固

件及零部件占30%。而國際大廠美國National及比利時Nedschroef

亦再次參展，台灣此次也有知名大廠如正侑、鍵財、國聯等一同

共襄盛舉。

根據大會表示，此屆展會2.5天展期內，共接納國內外專業觀

眾1.98萬人次，較上屆增加20%。另外，參觀者大部分是來尋找機

械設備的製造商，而來找尋緊固件產品的占其次，因此機械展商

紛紛表示此展為每年必到的展會。

此外，參觀者以中國當地人居多，幾乎都為緊固件產業相關

從業人員，不僅有緊固件公司經理級以上的幹部人員，亦有不少

廠長前來觀摩技術，有些參觀者甚至帶著產品或設計圖面直接詢

問是否有適用的對應機台；參觀者中不乏前來挑選設備的進出口

貿易商、代理商、製造商以及採購人員。

除此，展館附近已開始增蓋許多高樓大廈等新建築，而市區

也正在興建地鐵，預計將在2014年後完成。根據現場買主表示，

中國當地機械製造商成長快速，不論在數量與技術、品質方面都

有驚人的進步幅度，且其價格優勢已對台商造成相當程度的威

脅，實力不容小覷。

by Serena Hsiao, Fastener World Inc. 文 / 惠達 蕭方綺

T he 10th Ningbo Fasteners, Parts, and Manufacturing Equipment Exhibition grandly opened during April 18-20. In succession of 
resources and experience gained last time, it drew 338 exhibitors on 538 stands, among whom 70% were machine manufacturers 
and the other 30% were fasteners and parts manufacturers. In addition, U.S. NATIONAL and Belgian NEDSCHROEF came to exhibit 

again. Some other well-known Taiwanese machine manufacturers like JERN YAO, JIANCAI, and GUOLIAN also made their presence at the 
show.

The organizer said over 19.8 thousand visitors onsite registered for entry during the 2 and a half days, up 20% over the last edition. 
In addition, most visitors came to look for machine manufacturers while those looking for fasteners represented the second largest 

group. Many machine manufacturers said this is a show that they will 
participate every year.   

Visitors were mostly local Chinese, most of whom were from 
fastener related industries. Not only many managers or higher levels 
of management from fastener companies came, but other factory 
directors also came for new technology. Some visitors even brought 
products and charts directly to inquire if there were suitable machines 
for them. Visitors included importing/exporting traders, agents, 
manufacturers, and purchasing representatives.    

Near the venue several tall buildings have started to be built and 
the metro system in the downtown is 
already under construction, which is 
expected to be completed before the 
end of 2014. One of the buyers at the 
show said the local Chinese machine 
manufacturers are growing fast and 
have achieved stunning progress on 
quantity, technology, and quality. The 
price advantage has caused threats to 
Taiwanese companies to some extent, 
showing power unable to be ignored.  


